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El president de la Cerdanya, "sorprès" per 

l'ajornament de la consulta dels JJOO, 

lamenta que no se'ls tingui en compte 

L'associació d'empresaris de la comarca creu que la decisió és 

"prudent i coherent" i que pot "reforçar" el projecte 

Puigcerdà - El president del Consell Comarcal de la Cerdanya, Isidre Chia, ha 
assegurat aquest divendres que s'han quedat "sorpresos" davant l'anunci del 
Govern d'ajornar les consultes previstes a l'Alt Pirineu i Aran i a les comarques 
del Berguedà, Ripollès i Solsonès respecte als Jocs d'hivern del 2030. En 
aquest sentit, ha lamentat que no se'ls hagi tingut en compte a l'hora de 
prendre aquesta decisió, que els han comunicat en una reunió telemàtica de la 
Taula de representació territorial del projecte olímpic. Per la seva banda, el 
president d'Empresariat Cerdanya afirma que aquesta aturada pot "reforçar" la 
candidatura i pensa que és "prudent i coherent", tenint en compte que, en cas 
contrari, la població aniria a votar sense tenir informació. 

(En aquesta actualització s'afegeix la valoració de l'alcalde de Puigcerdà, Albert 
Piñeira, a la decisió d'ajornar les consultes sobre els JJOO) 

Chia ha afirmat que troba "justos" els motius que han portat el Govern a 
prendre aquesta determinació però, tot i això, creu que es pot donar una 
impressió "d'inestabilitat" entre el sector que defensa els Jocs. Així, considera 
que es podia haver mantingut la data de la consulta pel 24 de juliol tot i no 
saber exactament quines disciplines acolliria cada territori, per, ha assegurat, 
constatar que "el Pirineu hi està d'acord". Ara, per contra, creu que l'ajornament 
beneficia la "força" que està fent el president de l'Aragó, Javier Lambán, així 
com també la que es fa des de les plataformes contràries al projecte. 

Per la seva banda, l'alcalde de Puigcerdà, Albert Piñeira, ha coincidit amb el 
president de l'ens comarcal cerdà en el "punt de sorpresa" que ha tingut aquest 
anunci. Així, ha defensat que el territori ha de ser un "actor rellevant" en la 
presa de decisions i que la ciutadania el què prioritza saber abans de votar és, 
més enllà d'on es farà cada prova, quines infraestructures es duran a terme, 
amb quin pressupost i qui l'assumeix i, per tant, quin és el "llegat" que quedarà 
de l'esdeveniment. En aquest sentit, ha posat com a exemple la millora de la 
línia de tren R3 o l'ús posterior dels habitatges de les "petites" viles olímpiques 
que s'han de construir. 

Piñeira també ha volgut deixar clar que al territori, en aquest cas a les 
estacions de la Molina i Masella, s'han generat "expectatives" després de 
conèixer el repartiment de les proves que va sortir de la comissió tècnica per 
elaborar la candidatura. Per això, considera que "reconfigurar això és molt 
difícil" i recalca que ja hi havia un preacord, amb la qual cosa demana "lleialtat 



institucional". L'alcalde de la capital cerdana creu que cal "evitar al màxim els 
girs de guió" perquè veu que aquests poden "restar solidesa o credibilitat" al 
projecte. Finalment, considera que el què fa falta és una major "pedagogia" i 
més "concreció" sobre tot allò que implica la candidatura. 

Mentre, Armengol ha assegurat que no els preocupa l'ajornament i creuen que 
aquest "entra dins el raonable". A més, ha explicat que de les paraules d'aquest 
dimecres del president del COE, Alejandro Blanco, veu que es pot entreveure 
que no es tanca l'opció d'un projecte olímpic on Catalunya tingui més 
protagonisme i rebi un suport "puntual" de l'Aragó. En tot cas, considera que el 
país està preparat per tirar-lo endavant i, a la vegada, defensa apostar per 
aquella candidatura que sigui "absolutament guanyadora". Finalment, ha afegit 
que aquesta aturada pot servir per "assentar les bases" i poder anar a votar 
"molt més convençuts" i amb la proposta tècnica tancada. 

 


